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BRMG-KPGiM-III.0012.22.2013 

 
Protokół Nr 64-22/2013 

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 26 listopada 2013 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w Sali Toastowej nr 107, Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 64 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Przystępujemy do zatwierdzenia porządku obrad. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Zaproponował wprowadzić do porządku obrad następujące projekty uchwał 
RMG: 

 

1. W sprawie zatwierdzenia projektu „Na skrzydłach kariery”- druk nr 1106. 
  
 Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie nr 2.1.? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła pod obrady Komisji projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1106 i będzie go rozpatrywała w punkcie 2.1. 
 
2. W sprawie zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie Miasta Gdańska dla 

odbiorców usług świadczonych przez Saur Neptun Gdańsk S.A. w Gdańsku w 
zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków – druk nr 1108. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie nr 2.2? 
 
Głosowanie: 
1 głos za, 3 głosy przeciwne, 0 głosów wstrzymujących się. 
 
Przewodniczący piotr Dzik 
Wobec powyŜszego głosowania Komisja projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryfy obowiązującej na terenie Miasta Gdańska dla odbiorców usług świadczonych 
przez Saur Neptun Gdańsk S.A. w Gdańsku w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 1108 nie wprowadziła pod 
obrady Komisji. Pismo BRMG – KPGiM - III.0012.23-2.2013.EWD.326574 
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Czy są jeszcze jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? 
Nie ma. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem następującego porządku obrad? 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia miejskiego programu 

„Wsparcie dla aktywnie poszukujących pracy na lata 2014-2015 – druk nr 1052. 
Przedstawia: Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia miejskiego programu 

promocji zatrudnienia oraz aktywizacji rynku pracy na lata 2014-2015 – druk nr 
1053. 

Przedstawia: Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
 
2.1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zatwierdzenia projektu „Na 

skrzydłach kariery” – druk nr 1106. 
Przedstawia: Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od 

opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, w przypadku 
zmian adresowych wynikających ze zmian administracyjnych – druk nr 1096. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie obowiązku ukończenia szkolenia 

zakończonego egzaminem dla osób wykonujących przewozy osób taksówkami – druk 
nr 1097. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zasad obciąŜenia hipoteką praw do 

nieruchomości Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1095. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 1099 – w zakresie 
działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska 

na rok 2014 – druk nr 1100 - w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

���� Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział BudŜetu Miasta i Podatków – wprowadzenie, 
���� Zarząd Dróg i Zieleni, Melioracje Gdańskie Sp. z o.o., Dyrekcja Rozbudowy Miasta 

Gdańska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, 
���� Wydziały: Programów Rozwojowych, Polityki Gospodarczej, Gospodarki 

Komunalnej, Skarbu, Środowiska. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 - druk 
nr 1103 - w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 – druk nr 1104 - w zakresie 
działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia Strategii 
Realizacji Systemu Tras Rowerowych dla Gdańska ( SR SteR) – druk nr 1093.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2014-2018 – druk nr 1101.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta 

Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy 
w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego 
– druk nr 1102.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
13. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
Głosowanie: 
PowyŜszy porządek obrad został przyjęty 4 głosami za - jednogłośnie. 

 
 

Punkt - 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
„Wsparcie dla aktywnie poszukujących pracy na lata 2014-2015 – druk nr 1052. 
Oryginał druku nr 1052 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.291.2013 
Przedstawia: Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

 
Pan Roland Budnik, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Nie do projektu uchwały, bo za nią będę głosował pozytywnie, natomiast, jaka jest 
obecnie stopa bezrobocia w Gdańsku? 
 
Pan Roland Budnik, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Stopa bezrobocia wynosi 6,8%. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej głosów, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia miejskiego programu „Wsparcie dla 
aktywnie poszukujących pracy na lata 2014-2015 – druk nr 1052. 
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Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1052. Opinia 
Nr 64-22/342/97/2013 
 

Punkt – 2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji rynku pracy na lata 2014-2015 – druk nr 1053. 
Oryginał druku nr 1053 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.292.2013 
Przedstawia: Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
 

Pan Roland Budnik, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i poniewaŜ nie było głosów w dyskusji 
przeszedł do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia miejskiego programu promocji 
zatrudnienia oraz aktywizacji rynku pracy na lata 2014-2015 – druk nr 1053. 

 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1053. Opinia 
Nr 64-22/343/98/2013 

 
Punkt – 2.1. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zatwierdzenia projektu „Na skrzydłach 

kariery” – druk nr 1106. Oryginał druku nr 1106 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.345.2013 
Przedstawia: Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
 

Pan Roland Budnik, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia projektu „Na skrzydłach kariery” – 
druk nr 1106. 
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Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1106. Opinia 
Nr 64-22/344/99/2013 
 

 
Punkt – 3. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od 
opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, w przypadku zmian 

adresowych wynikających ze zmian administracyjnych – druk nr 1096. Oryginał druku 
nr 1096 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 
listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.335.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli tą uchwała dostosowujemy do zapisów ustawy, która się zmieniła? 
 
Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Tak. Dostosowujemy do zapisów ustawy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma pytań, przechodzimy do głosowania 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od opłat za wydanie 
nowego dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, w przypadku zmian adresowych 
wynikających ze zmian administracyjnych – druk nr 1096. 

 
 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1096. Opinia 
Nr 64-22/345/100/2013 
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Punkt – 4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie obowiązku ukończenia szkolenia 
zakończonego egzaminem dla osób wykonujących przewozy osób taksówkami – druk nr 

1097. Oryginał druku nr 1121 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.336.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe ustawa, która 
wchodzi od stycznia przyszłego roku wchodzi w Ŝycie o zawodzie taksówkarza 
umoŜliwia wprowadzenie obowiązku ukończenia szkolenia zakończonego egzaminem 
dla osób wykonujących przewozy osób taksówkami w gminach powyŜej 100 tysięcy 
mieszkańców. I taka gmina moŜe powziąć uchwałę, która wprowadzi obowiązek ukończenia 
szkolenia i zdania egzaminu. Gdańsk ma taką moŜliwość. Nie ma takiej moŜliwości Sopot, a 
Gdynia z takiej moŜliwości zrezygnowała. Taka mamy sytuację, jeśli chodzi o 
Trójmiasto. Na chwilę obecną w Gdańsku mamy 2360 taksówkarzy i dokładnie 
mamy 1684 ulice. Uchwała tą mamy moŜliwość sprawdzenia kandydatów tylko ze 
znajomości ulic i z prawa miejscowego. Takie są zapisy w ustawie i nie moŜemy 
tego rozszerzyć o jakikolwiek dodatkowy zapis. To Rada podejmuje uchwałą, czy 
wprowadzamy ten obowiązek, czy rezygnujemy z tego obowiązku, ale wówczas 
kaŜdy, kto przyjdzie do nas będzie mógł taką licencję odebrać. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. A jaka jest moŜliwość, Ŝe taksówkarze np. będą się rejestrować w 
Sopocie? 
 
Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Dzisiaj jest taka moŜliwość, Ŝe po 1 stycznia w Sopocie moŜe uzyskać licencję, bo 
limitowania licencji juŜ nie ma. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jak dobrze zrozumiałem, to w Sopocie nie moŜna wprowadzić tego obowiązku, a w 
Gdyni z tego zrezygnowano? 
 
Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Tak. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli my mamy wprowadzić coś dodatkowego, to, co moŜemy według ustawy, tak? 
 
Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Tak. Rada gminy ma taką moŜliwość. Uchwałę taką podjęła Warszawa, 
Częstochowa, Bydgoszcz. Kolejne miasta się tez przygotowują. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W Trójmieście, jeśli podejmiemy taką uchwałę, to będzie tylko w Gdańsku? 
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Pan Grzegorz Bystry, Kierownik Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich 
Tak. Tylko my. W niedzielę ukazał się artykuł, było około 200 komentarzy, i te 
komentarze raczej nie były w takim duchu, Ŝe mieszkańcy są przeciwni, raczej są 
za utrzymaniem takich egzaminów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To jest jednak teŜ odpowiedzialność, i powinniśmy patrzeć na to, kto tych ludzi 
będzie woził. Osobiście jestem za utrzymaniem tego, to są tylko egzaminy z 
topografii. 
Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie obowiązku ukończenia szkolenia zakończonego 
egzaminem dla osób wykonujących przewozy osób taksówkami – druk nr 1097. 

 
Głosowanie:  
Komisja 2 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1097. Opinia Nr 64-22/346/101/2013 
 

 

Punkt – 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zasad obciąŜenia hipoteką praw do 

nieruchomości Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1095. Oryginał druku nr 1095 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. 
Sprawa: BRMG - S.0006.334.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Tomasz Lechowicz, Dyrektor Wydziału Skarbu 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad obciąŜenia hipoteką praw do nieruchomości 
Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1095. 

 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1095. Opinia 
Nr 64-22/347/102/2013 
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Punkt – 6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 1099 – w zakresie 

działania Komisji. Oryginał druku nr 1099 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.338.2013 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Czy wiadomo jak ta nowa unijna perspektywa finansowa będzie traktowała podatek 
VAT? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Raczej w tym kierunku, Ŝe VAT, jeŜeli jest niekwalifikowalny, to nie będzie mógł 
być dofinansowany, a jeŜeli będzie kwalifikowalny, to będzie mógł dostać 
dofinansowanie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 1099 – w zakresie działania 
Komisji. 
 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1099 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 
64-22/348/103/2013 
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Punkt – 7. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 
Gdańska na rok 2014 – druk nr 1100 - w zakresie działania Komisji.. Oryginał 
druku nr 1099 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 16 
grudnia 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.339.2013 
 
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

���� Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział BudŜetu Miasta i Podatków – 
wprowadzenie, 

���� Zarząd Dróg i Zieleni, Melioracje Gdańskie Sp. z o.o., Dyrekcja Rozbudowy 
Miasta Gdańska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, 

���� Wydziały: Programów Rozwojowych, Polityki Gospodarczej, Gospodarki 
Komunalnej, Skarbu, Środowiska. 

 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków, 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 powiedziała 
m.in., Ŝe budŜet miasta Gdańska na rok 2014 został opracowany na wskaźnikach 
makroekonomicznych. Wzrost PKB 2,5%, inflacja 2,4%. ZałoŜono teŜ wzrost 
wynagrodzeń pracowników samorządowych. ZałoŜenia zostały określone na 
poziomie 3%, i dotyczy to pracowników oprócz kadry kierowniczej oraz nauczycieli, 
bo nauczyciele podlegają innym regulacjom niŜ pracownicy samorządowi. 
 
Dochody budŜetu miasta na 2014 rok w ogólnej kwocie wynoszą 2 miliardy 692 
miliony złotych, natomiast wydatki 2 miliardy 722 miliony złotych, co daje deficyt 
na poziomie 30 milionów złotych.  
 
Głównymi źródłami dochodów budŜetu miasta w 2014 roku tradycyjnie są udziały w 
podatku dochodowym od osób fizycznych i jest planowana kwota 592 miliony 
złotych, to stanowi 22% ogólnych dochodów. Drugim takim duŜym źródłem jest 
subwencja z BudŜetu Państwa i zaplanowano kwotę 423 miliony złotych, w tym 
edukacyjna 409 milionów złotych. Jest ona niestety niŜsza od tegorocznej prawie o 
8 milionów złotych, a wynika to z mniejszej ilości uczniów w szkołach 
ponadgimnazjalnych. Podatki i opłaty lokalne stanowią 366 milionów złotych. 
Dochody z mienia komunalnego 137 milionów złotych, dotacje na inwestycje z Unii 
Europejskiej 601 milionów złotych. Natomiast dotacje na zadania zlecone 108 
milionów złotych.  
 
Udział wydatków majątkowych w kwocie ogółem tj. 845 milionów złotych, co 
stanowi 31% całości wydatków.  
 
Głównymi źródłami wydatków, czy głównymi dziedzinami wydatków w roku 2014, 
tradycyjnie jest oświata i wychowanie 686 milionów złotych, opieka społeczna 219 
milionów złotych, transport i łączność 341 milionów złotych, gospodarka komunalna 
154 miliony złotych, z tego 82 miliony 800 tysięcy złotych – są to wydatki na system 
gospodarowania odpadami komunalnymi. Janosikowe, czyli wpłata do BudŜetu 
Państwa tj. 28 milionów 970 tysięcy złotych, i jest to mniej niŜ w tym roku, prawie 
o 4 miliony złotych. Wyodrębniona została rezerwa na realizację projektu w 
ramach budŜetu obywatelskiego w wysokości 9 milionów złotych.  
 
W wyniku takich danych budŜetowych, wskaźniki obsługi długu na koniec 2014 roku, 
ten nowy wskaźnik, on wchodzi od 1 stycznia 2014 roku, według art. 243 ustawy o 
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finansach publicznych, wskaźnik spłaty zobowiązań dopuszczalny w roku 2014 dla 
miasta Gdańsk jest 9,8%, a ten, który jest planowany do zrealizowania wynosi 
5,12%. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są w tej części pytania? Nie ma, przechodzimy do planu 
budŜetu dla ZDiZ. 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedział m.in., Ŝe wydatki realizowane przez ZDiZ składają się 
jak gdyby z trzech grup.  Wydatki bieŜące, tj. … 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Zwrócił się do referujących, aby podawali zmiany planu roku 2014 w stosunku do 
wykonania roku 2013. 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Druga grupa, to wydatki inwestycyjne, realizowane przez Wydział Programów 
Rozwojowych oraz odpady komunalne. Jeśli chodzi o wydatki bieŜące ogółem, 
wykonanie 2013 roku wynosiły 129 milionów 308 tysięcy złotych. Plan na rok 29014 
wynosi 118 milionów 602 tysiące złotych, czyli jest spadek około 10 milinów 
złotych, z tym, Ŝe w tych 10 milionach złotych spadku jest przechowywana jak 
gdyby kwota 6 milionów złotych na budŜet obywatelski. Czyli tak naprawdę w 
wydatkach faktycznych, to globalne prace bieŜące są niŜsze o ponad 5 milionów 
złotych, z tym, Ŝe tutaj jakby wstępny komentarz, bo faza zgłoszeń do budŜetu 
obywatelskiego się kończy, i widać, Ŝe zgłaszane zadania znacznie się kumulują 
wokół takich kwestii jak plac zabaw, siłownie, zagospodarowanie terenów wokół 
zamieszkania. Czyli te środki, które do tej pory szły na wydatki bieŜące, np. na 
naprawę chodników, na naprawę powierzchni dróg, tzw. łatanie dziur, z tej działki 
dodatkowo jak gdyby odjeŜdŜają.  
 
Oczywiście nie wiemy, jaka będzie zima. Tutaj sytuacja moŜe ulec poprawie, 
zarówno jak i pogorszeniu. Tak, Ŝe naprawdę jak to będzie, to będziemy wiedzieli 
po zimie, czyli w grudniu tego roku i w I kwartale roku przyszłego. 
 
Jeśli chodzi o wydatki w poszczególnych rodzajach, to na utrzymanie dróg- 
wykonanie za 2013 rok było 14 milionów, plan na 2014 równieŜ 14 milionów 
złotych, w tym 4,5 miliona złotych na budŜet obywatelski, czyli na typowe 
utrzymanie, wskazane jak gdyby przez nas, po konsultacji z mieszkańcami jest o 
4,5 miliona złotych mniej, biorąc zobowiązania stare, które trzeba sfinansować, 
typu np. prąd, jakieś okolicznościowe zmiany organizacji ruchu, czy święto 
zmarłych itd., to na wydatki bieŜącego utrzymania pozostaje 10 milionów 700 
tysięcy złotych. To jest kwota, która jest i będzie.  
 
Jeśli chodzi o utrzymanie zieleni, to sytuacja jest bardzo trudna, bo wykonanie 
2013 roku, to kwota 7 milionów 700 tysięcy złotych, a plan na rok 2014 wynosi 5 
milionów 600 tysięcy złotych, czyli spadek przy znacznym wzroście terenów 
zielonych z okazji realizacji inwestycji drogowych, typu Trasa Słowackiego, trasa 
Sucharskiego, nawet Hawla, bo dopiero teraz wchodzi w utrzymanie po oddaniu 
przez inwestora. W tym się mieści jeszcze fundusz obywatelski w kwocie 1,5 
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miliona złotych. Te 4 miliony złotych na pewno są środkami bardzo skromnymi. 
Czyli na wydatki – utrzymanie zieleni, w tym parków, lasów, skwerów, zieleni w 
pasach drogowych są bardzo małe środki. 
 
Utrzymanie obiektów inŜynierskich, tj. prace remontowe, przeglądy, konserwacje, 
schody, windy itd., w tym oczywiście opłata obsługi Sobieszewa, na to pozostaje 
kwota 4 miliony 780 tysięcy złotych, przy wykonaniu 6,2 miliona złotych w roku 
2013. 
 
Utrzymanie czystości miasta. Kwota w 2013 była w wysokości 6,2 miliona złotych, 
plan na 2014 wynosi 6,4 miliona złotych. Czyli jest to praktycznie ten sam poziom. 
 
Cmentarze się same finansują, więc tutaj wydatki i przychody są praktycznie na 
tym samym poziomie. W zeszłym roku była to kwota 6, 4 miliona złotych, plan na 
2014 rok wynosi 5,4 miliona złotych. 
 
Ciekawa sytuacja jest przy oświetleniu miasta, do której wracam juŜ od dłuŜszego 
czasu. Oświetlenie miasta, łącznie opłata za dostawę energii i utrzymanie 
infrastruktury oświetleniowej, to te kwoty się nie zmieniają do roku ubiegłego. 
Wynika to z róŜnych podjętych działań, przede wszystkim energooszczędnych i 
zmian sterowania systemem oświetlenia. Dróg nam przybyło, czyli przybyło nam 
inwestycji drogowych naszych, jak równieŜ zgodnie z prawem, które miało ulec 
zmianie, ale jakoś nie ulega zmianie. Oświetlenie bezpłatnych autostrad jest 
finansowane z budŜetów gmin, na których się te autostrady znajdują, a u nas jest 
kilka węzłów typu Karczemki, Matarnia, Obwodnica Południowa, Sucharskiego, z 
węzła Obwodnica Południowa z Obwodnicą Zachodnią. To jest kwota 19 milionów 
650 tysięcy złotych. Tyle się wydaje po to, Ŝeby drogi były oświetlone, przy 
utrzymaniu na drogi, gdzie mamy kwotę 10 milionów 700 tysięcy złotych. To 
pozostawiam bez komentarza. 
  
Jeśli chodzi o przychody, to przychody są na poziomie: planowane 40 milionów 
złotych, a wykonanie 2013 roku, to kwota 43,2 miliona złotych. Spadek przychodów 
wynika jakby z dwóch elementów, tj. zakończenie kolejnego etapu Gdańskiego 
Projektu Komunikacji Miejskiej, i nie będzie odliczany w 2014 roku VAT w 
wysokości takiej jak w roku 2013. Skoro tych wydatków nie będzie, nie będzie VAT, 
nie będzie odliczenia. Drugi element to pobór przez nas opłaty za korzystanie z 
przewozu osadów przez SNG, były to opłaty na poziomie 1 milion złotych, i tych 
opłat w przyszłym roku chyba nie będzie. Nie wiemy, Ŝe będzie, więc nic nie 
zakładamy. 
 
Pozostałe większe pozycje przychodów, to zajęcie pasa drogowego, planujemy 
kwotę w wysokości 8 milionów, w 2013 roku teŜ było 8 milionów złotych. 
 
Opłaty za parkowanie, było 3 miliony 450, planujemy na 2014 rok 3 miliony 150 
tysięcy złotych. Spadek został załoŜony tylko w oparciu o zamiary wyłączenia Targu 
Węglowego ze strefy płatnego parkowania, jeŜeli zostanie w strefie, to oczywiście 
opłaty będą większe. Abonamenty za parkowanie 950 tysięcy w 2013 i planowane 
na 2014 rok teŜ 950 tysięcy. 
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Prom Wisłujście. Miasto dopłaca do funkcjonowania promu Wisłoujście. Przychody 2 
miliony 100 tysięcy złotych, a 1 milion złotych wydatków, więc miasto dopłaca do 
funkcjonowania promu 950 – 980 tysięcy złotych. To z grubsza tyle. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są w tej części pytania? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Prom Wisłoujście. Czy mógłby pan powtórzyć? Dopłacamy 950-980 tysięcy, a jakie 
są koszty funkcjonowania promu? Ile jest przychodów z tytułu promu? 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Przychodów z funkcjonowania promu jest mniej więcej połowa wydatków, czyli 
około miliona złotych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli prom kosztuje miasto około 2 milionów złotych. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Koszty promu, to 2 miliony z kawałkiem, z tego przychody milion złotych a miasto 
dopłaca około 950-980 tysięcy złotych. 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Koszty minus przychody, to jest niecałe milion złotych, tyle miasto dopłaca do 
funkcjonowania promu. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A pierwotne koszty funkcjonowania promu, jakie były? 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Koszty 2 miliony złotych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A przed przejęciem było to 1 milion 200 tysięcy, tak, jeŜeli dobrze pamiętam? 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Przed przejęciem było więcej, bo to były przychody podawane nam przez port, a 
port nie wrzucał własnych kosztów ponoszonych na utrzymanie, powiedzmy 
nabrzeŜy, remont itd. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dobrze. To jest do sprawdzenia, bo mam wraŜenie, Ŝe te koszty znacznie wzrosły. 
 
Drugie pytanie. Dotyczy utrzymania zieleni przy nowych inwestycjach, jaka to jest 
wielkość, jaką dodatkowo musicie utrzymać, i jak pan liczy koszty i jakie wysokie 
są koszty z tym związane? 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Terenów tych przybyło około 60 ha. Tutaj jest taka zasada, tych terenów 
zielonych, Ŝe one przechodzą na utrzymanie miasta, nie w momencie, kiedy 
zostaną załoŜone, to nie wiadomo, co wyrośnie, i czy wyrośnie, więc one są jak 
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gdyby w ramach nakładów inwestycyjnych w ramach danego zadania, są 
utrzymywane z tych środków przez rok czasu, aŜ coś wyrośnie i po roku czasu 
dopiero przechodzą na utrzymanie miasta i wtedy to utrzymanie jest realizowane 
przez nas i z naszych środków finansowych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem, Ŝe tu głównym problemem jest kwestia przede wszystkim tego odcinka 
drogi Zielonej i chyba Trasa W-Z, tak? 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Tak. W-Z, Droga Zielona, Słowackiego. Na odcinku realizowanym w roku ubiegłym  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Mówił pan kiedyś, ze terenów zielonych na W-Z jest więcej niŜ terenów Starego 
Miasta. 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku 
No tak jest. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dziękuję bardzo. 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do planu budŜetu Melioracji Gdańskich, spółka z 
o.o. 
 
Pan Andrzej Chudziak, Dyrektor Melioracji Gdańskich Sp. z o.o. w Gdańsku 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedział m.in., Ŝe budŜet przewidziany jest na utrzymanie 
systemów i urządzeń melioracyjnych w 214 roku na poziomie 21.621.250 złotych, a 
w 2013 roku było 19.785.197 złotych, czyli mamy wzrost blisko 2 miliony złotych. 
Ta kwota, czyli 21.621.250 przeznaczona jest na 2014 rok: 
 
Remonty i utrzymanie systemów  
i urządzeń melioracyjnych                          –   8.800.000,- w 2013r. -  7.420.000,- 
Ekspertyzy, analizy, opinie                         -     180.000,-      „        -     100.000,- 
Utrzymanie i remonty studni publicznych   -     150.000,-       „        -     265.530,- 
Utrzymanie i remonty fontann                    -     420.000,-      „        -     459.400,- 
Remonty i utrzymanie kanalizacji  
deszczowej                                                -  10.800.000,-    „         -   9.658.217,- 
Utrzymanie magazynu p. poŜ. i zakupy        -      218.250,-    „         -      168.250,- 
Zadania związane z ochroną środowiska      -    1.053.000,-   „          -   1.715.000,- 
 
Zmniejszenia w 2014 roku nastąpiły z tego względu na to, Ŝe jesteśmy po 
przetargach. Natomiast wzrost na zadaniach wynika z konieczności wykonania 
zadań związanych z wymianą materiałów uŜywanych w przypadku kanalizacji 
deszczowej. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym zakresie? Nie ma, przechodzimy do DRMG. 
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Pan Paweł śmuda - Trzebiatowski, Dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedział m.in., Ŝe DRMG plan budŜetu na 2014 rok ma 
uzgodniony z Wydziałem Finansowym i Wydziałem Programów Rozwojowych. Plan 
ten wynosi 143.248.000 złotych. W stosunku do ubiegłego roku jest to wzrost o 5%.  
 
Wydatki w kwocie 22,7 miliona złotych, w 2013 roku było 17,4 miliona złotych. Jest 
to znaczący wzrost uzgodniony z Wydziałem Finansowym i z Wydziałem Edukacji, z 
Komisją Edukacji w zakresie remontów obiektów szkolnych. 
 
Inwestycje. Kwota 127 milionów, a w tym roku było 119 milionów złotych.  
Remonty 5,7 miliona złotych, w tym roku było 7,4 miliona złotych. 
Wydatki bieŜące 10 milionów złotych, a w tym roku było 9,6 miliona złotych. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym zakresie? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Proszę wymienić największe modernizacje, które państwo planują, z tego, co 
pamiętam kwota około 23 miliony złotych? 
 
Pan Wiesław Galikowski, Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Tak. Kwota 22,7 miliona złotych, z tego 3 miliony moŜna powiedzieć w ramach 
budŜetu obywatelskiego będzie przeznaczone. Jeśli chodzi o szczegóły dotyczące 
na przykład szkół, to mogę wymienić kilka przykładów. Nie wiem, co konkretnie 
pan radny chciałby wiedzieć? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jaka kwota jest przydzielona na szkoły, czy to są konkretnie duŜe modernizacje? 
 
Pan Paweł śmuda - Trzebiatowski, Dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska 
DuŜa kwota, to około 2 miliony złotych na szkołę w Osowie. 
 
Pan Wiesław Galikowski, Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
TeŜ będziemy modernizować kuchnię w szkole nr 89.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem, Ŝe tych modernizacji jest duŜo, raczej małych. Nie ma jakiejś jednej 
większej, czy coś w tym stylu? 
 
Pan Wiesław Galikowski, Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Dokładnie tak. Dla przykładu powiem, Ŝe organizujemy takie duŜe przetargi na 
wymianę okien i tam zbieramy kilkanaście obiektów i realizujemy, czyli robimy 
duŜy przetarg i efekt z tego, Ŝe uzyskujemy większą ilość metrów kwadratowych 
tej wymiany przy tej ilości dostępnych środków. Podobnie robimy teŜ z 
posadzkami. Zbieramy duŜą ilość planowaną w ramach tego budŜetu, którym 
dysponujemy. 



 15

Pan Paweł śmuda - Trzebiatowski, Dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska 
Z duŜych remontów to nadbudowa jednej kondygnacji Szkoły Podstawowej nr 81, 
przebudowa Zespołu Szkół Budownictwa dla Potrzeb Centrum Kształcenia 
Ustawicznego, tj. prawie 6 milionów złotych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do planu budŜetu GZNK. 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., Ŝe projekt planu na 2014 rok w budŜecie 
miasta stanowi załącznik nr 1 na str. 7 budŜetu. BudŜet mówi o dwóch pozycjach, 
w przychodach ogółem i wydatkach ogółem. Natomiast, jeśli chodzi szczegółowo, 
to na 167 milionów 280 tysięcy przychodów w stosunku do roku bieŜącego 173 
miliony 657 tysięcy złotych, spadek prawie o 6, 4 miliona złotych, stanowi przyjęte 
załoŜenie, Ŝe w roku 2014 będzie około 1200 sprzedanych lokali. W tym roku, na 
dzień dzisiejszy sprzedanych lokali jest 1108 dokładnie.  
 
Ten spadek przychodów z lokali mieszkalnych jest w granicach około 3 milionów 
złotych. Przy załoŜeniach na przyszły rok to 79,5 miliona złotych, przewidywanego 
wykonania w tym roku 82,5 miliona złotych. 
 
Automatycznie ze spadkiem przychodów Z tytułu lokali mieszkalnych spadają 
automatycznie teŜ i świadczenia, czyli opłaty niezaleŜne od nas, typu woda, ścieki, 
centralne ogrzewanie itd., Czyli suma summarum ogółem spadek przychodów, a 
tym samym teŜ i spadek opłat z tym związanych tj. 5,8 miliona złotych. 
 
Jeśli chodzi o wydatki, to największe w tej chwili są, chciałam zauwaŜyć, Ŝe w 
ogóle GZNK jest zakładem samofinansującym się z przychodów, a na temat 
remontów powie pani dyrektor Sienkiewicz. Natomiast największe wydatki to są 
niestety, ale opłaty z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi, które 
przekazujemy do ZDiZ, nie tylko, bo teŜ płacimy w formie opłaty do Wspólnot 
Mieszkaniowych, a z kolei wspólnoty przekazują te środki do ZDiZ. Jest to kwota 
łącznie około 7 milionów złotych rocznie. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A przetarg państwo przeprowadzali? 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Jest to niewielka róŜnica, ale dokładnie nie mogę w tej chwili powiedzieć, bo to 
było w dwójnasób obliczany, do lipca ten rok był rozliczany od osoby, a od lipca od 
powierzchni. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Ale w planie rozumiem państwo coś zawarli, w 2014? 
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Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Tak. Plan mamy zawarty, a co w tej chwili mówię, to od powierzchni, tak jak są 
stawki liczone, z tym, Ŝe niektóre wspólnoty podejmują uchwały, Ŝe liczą od osób 
tą kwotę, która jest przyznana na dany budynek. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jaka jest róŜnica? 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Nie mam w tej chwili sprawozdania za ten rok. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czy moglibyśmy prosić? 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Tak, gdy przejdę do poszczególnych pozycji za ten rok, i zaraz odpowiem 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
MoŜe w międzyczasie pani dyrektor Sienkiewicz powie o remontach.  
 
Pani Ewa Sienkiewicz, Z-ca Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych GZNK 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 powiedziała 
m.in., Ŝe największym wydatkiem są środki na remonty lokali mieszkalnych, w 
ogóle remonty wszystkich lokali. Od roku 2012 nie korzystamy z dotacji na 
remonty, i mimo tego, Ŝe obniŜają się nam wpływy z tytułu najmu lokali 
mieszkalnych i lokali uŜytkowych, bo niestety wpływy z lokali uŜytkowych teŜ się 
zmniejszają, mimo naszych wzmoŜonych akcji stoi pustych, to w roku 2013 razem 
na remonty mieliśmy przeznaczonych kwotę 26,7 miliona złotych, z tego 12, 2 
miliona złotych, to są tylko i wyłącznie remonty w budynkach 100% komunalnych, 
350 tysięcy złotych, to są dopłaty do wspólnot mieszkaniowych na remonty i 14,2 
miliona złotych, to są dopłaty na fundusz remontowy do wspólnot mieszkaniowych. 
To są dane za 2013 rok. Natomiast na 2014 roku pomimo 6 milionów mniejszych 
wpływów w dalszym ciągu utrzymujemy poziom 26, 6 miliona złotych na remonty i 
14 milionów złotych dopłat do funduszu remontowego wspólnot mieszkaniowych. 
Kwota 350 tysięcy, to są teŜ dopłaty do wspólnot, bo wspólnoty podejmują 
uchwała, Ŝe będą wykonywały remonty. Z tytułu dopłat jednorazowych 
zabezpieczamy w tej chwili 350 tysięcy złotych. I praktycznie 12,2 miliona złotych, 
to są środki finansowe przeznaczone tylko i wyłącznie na remonty lokali i budynków 
100% gminy. Tak, Ŝe faktycznie juŜ drugi rok utrzymujemy na tym samym poziomie 
środki przeznaczane na remonty, mimo mniejszych wpływów. 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Jeśli chodzi o te zmiany w połowie roku, w stosunku do roku 2013 a rokiem 2014, to 
w roku 2014 płacimy o 1,5 miliona złotych więcej do ZDiZ za odpady komunalne. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pani mówiła, Ŝe będą opłaty 7 milionów rocznie, czyli wcześniej były to opłaty 
około 5,5 miliona złotych rocznie? 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Tak, 5,5 miliona złotych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jeszcze takie pytanie. JeŜeli dobrze pamiętam załoŜenia reformy komunalnej 
dotyczącej nieruchomości, kwestia dotycząca ulg w opłatach czynszowych, jeśli się 
mylę to państwo wyprowadzicie mnie z błędu, Ŝe mieszkańcowi, jeśli przysługuje 
mu ulga, to musi występować, co roku o tę ulgę, ona nie jest stała? 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Tak. Musi wystąpić. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W związku z tym chciałbym zapytać, jak to wygląda, jeśli chodzi o kwestie właśnie 
tych ulg, czy to jest pewien Konstans, jeśli chodzi o ilość przyznanych ulg, czy to 
jest większa wartość, mniejsza wartość? 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Zasadnicze pytanie, czy ulga z tytułu dochodowego, czy ulga z tytułu połoŜenia, i 
stanu lokalu, bo są ulgi techniczne i dochodowe. Łączna suma ulg nie moŜe 
przekroczyć 60%. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem, Ŝe gro ulg, to jest kwestia dochodowa, tak? Przynajmniej tak wynikało z 
tej reformy. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Gro, to są techniczne, natomiast dochodowe są na poziomie około 5 tysięcy 
najemców – uŜytkowników, którzy występują o ulgę dochodową. Natomiast ta 
sytuacja zmienia się w czasie, bo niekoniecznie osoba, która na początku roku 
uzyskała ulgę dochodową z tej ulgi w następnym roku korzysta, bo sytuacja 
materialna w międzyczasie się zmienia. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W momencie, kiedy reforma wchodziła, to temat był dość mocno nagłośniony i 
ludzie te wnioski składali o ulgi, a potem z kolejnymi latami mogli po prostu o tym 
zapominać.  
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
Moim zdaniem ludzie bardzo dobrze o tych ulgach wiedzą i pamiętają. Na dzień 
dzisiejszy mamy przyznanych 6020 ulg najemcom. Największy bum był na początku 
wprowadzenia tej ulgi dochodowej, to był wrzesień 2011 rok. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W tej chwili w zasobach gminy jest około 18 tysięcy lokali mieszkalnych, tak? 
 
Pani Ewa Sienkiewicz, Z-ca Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych GZNK 
Jeśli chodzi o lokale czynne, to na dzień dzisiejszy jest ich 18,5 tysiąca a łącznie 
mamy ich około 19,1 tysiąca. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
I jeszcze moŜna powiedzieć, Ŝe jeszcze około 30% mamy do sprzedaŜy posiadanych 
lokali mieszkalnych. 
 
Pani Ewa Sienkiewicz, Z-ca Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych GZNK 
Tak proszę Państwa. Trzeba pamiętać teŜ, Ŝe lokale wykupuje najlepszy nasz 
klient, czyli ten, który nie ma zaległości czynszowych, ten, który ma dobry stan 
techniczny lokalu, i ten, który ma dochód i jemu nie przysługuje ulga, czyli 
najlepszy nasz klient, który staje się klientem Wydziału Skarbu, a nam pozostaje w 
większości najsłabszy klient, którego niekiedy nie stać na czynsz. 
 
Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych 
W kaŜdym bądź razie na dzień dzisiejszy średnia windykacja naszych naleŜności 
wynosi 90,12%. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej pytań do GZNK, przechodzimy do budŜetu WPR. 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., Ŝe w przyszłym roku plan wydatków 
inwestycyjnych opiewa na kwotę 775 milionów 564 tysiące złotych. Jest to o około 
88 milionów mniej niŜ w 2013 roku. Największą pozycją wydatkową w 
przyszłorocznym budŜecie, tak jak dotychczas to są wydatki na gdańską 
komunikację, czyli inwestycje drogowe, tj. 70%. Drugą pozycją są wydatki na 
kulturę 12%, a trzecią największą pozycją to jest oczywiście budowa Europejskiego 
Centrum Solidarności. Około 6% jest to edukacja i podobnie ochrona środowiska.  
 
Jeśli chodzi o finansowanie inwestycji, to ogromną część planowanych wydatków 
stanowią dochody uzyskiwane ze źródeł, przede wszystkim unijnych. Plan 
dochodów to kwota 609 milionów złotych, jest to o 53 miliony mniej niŜ w 2013 
roku. Z przyszłorocznych dochodów 67 milionów będzie przeznaczonych na spłatę 
poŜyczki na dofinansowanie projektów unijnych, zaciągniętych w 2011 roku. 
 
Być moŜe dla państwa interesujące będzie, co się będzie nowego działo w 
przyszłym roku, poza kontynuacją dotychczasowych projektów. W zakresie 
rzeczowym, bo finansowo juŜ od jakiegoś czasu pojawiają się w budŜecie. 
Rozpoczną się: Gdański Projekt Komunikacji Miejskiej IIIB. W tej chwili jest juŜ 
wykonawca na budowie. ZłoŜony został wniosek etap IIIC. W zakres tego wchodzą 
m.ni. przebudowa torowiska na Stogi i dojazdy do Pomorskiej Kolei 
Metropolitalnej. W tej chwili czekamy na decyzję Marszałka o przyznanie 
dofinansowania. JeŜeli to się wydarzy, a liczymy, Ŝe to się wydarzy, to zakres 
rzeczowy rozpocznie się w przyszłym roku. 
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Tutaj adwocem informacji przekazanej przez Dyrektora ZDiZ w sprawie kosztów 
oświetlenia. Właśnie dowiedzieliśmy się w sprawie dofinansowania na projekt 
złoŜony z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, który zakłada wymianę opraw 
oświetleniowych na energooszczędne, co być moŜe będzie miało wpływ na przyszłe 
wydatki na oświetlenie ulic. 
 
Z nowych, w zakresie rzeczowym oczywiście inwestycji, teŜ długo wyczekiwana 
przebudowa ul. Łąkowej w ramach rewitalizacji Głównego Miasta. Jesteśmy kilka 
dni po otwarciu ofert na tą przebudowę właśnie tej. Oferty są korzystniejsze niŜ 
środki, które planowaliśmy, więc rozpocznie się budowa, która będzie rozkręcona 
w przyszłym roku. 
 
I teŜ wcześniej sygnalizowana. JuŜ jest po przetargu, tj. budowa palmiarni. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym zakresie? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Po zrealizowaniu planu dotyczącego planu 2014 roku wydatki na budowę tunelu, to, 
jaka część kosztów jego budowy zostanie sfinansowana, a jaka część będzie do 
sfinansowania w budŜecie 2015 roku? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
JuŜ niewielka, bo prawdopodobnie będą to koszty juŜ niekwalifikowalne. Być moŜe 
rozliczenia kosztów gruntu, być moŜe jakaś ostatnia wartość dla wykonawcy, bo 
zakres rzeczowy i rozliczenie powinno się zakończyć w roku 2014. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli taki jest plan, Ŝe wszystko będzie mniej więcej z tego roku? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Póki, co, jeśli chodzi o zakres rzeczowy jest dobrze. Jeszcze Gdańskie 
Inwestycje Komunalne rozmawiają z wykonawcą tak, Ŝeby moŜna było rytmiczniej 
płacić za wykonane roboty, za wyprodukowane prefabrykaty tzw. Tubingów, Ŝeby 
te płatności teŜ szły rytmiczniej poza pracą. Liczymy, ze tunel w przyszłym roku 
będzie rozliczony rzeczowo i finansowo. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pytanie drugie. Dotyczące właśnie tego programu GPKM, Ŝe czekamy na 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. Tam cały zakres jest chyba na 150 
milionów złotych. 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Połowa to Stogi, a druga połowa to dojazdy do PKM. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jeśli nie dostaniemy całego dofinansowania, to projekt będzie okrojony, czy to 
będzie inny sposób finansowania? 
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Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Oficjalna wersja jest taka, Ŝe przygotowaliśmy w zeszłym tygodniu pismo do 
Marszałka, poniewaŜ doszły do nas słuchy, Ŝe poziom zabezpieczonych środków na 
dofinansowanie jest mniejszy niŜ to, o co robimy w ramach naszego projektu, a 
pojawiły się te Ŝ trzy inne w stosunku do naszego, wiec zasygnowaliśmy 
Marszałkowi, Ŝe jeŜeli byłaby potrzeba i zapytanie o zawęŜenie zakresu rzeczowego 
projektu, to dla nas priorytetem są Stogi. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli ewentualnie, jeŜeli będzie cięcie tej inwestycji, to Stogi są priorytetem? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Mam wraŜenie, Ŝe nie będzie Ŝadnych cięć. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pytanie trzecie dotyczące jakby drugiej części inwestycji Tramwaj Piecki Migowo. 
Czy tam są oszczędności rzędu 30 milionów? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, ale jest jeszcze jeden przetarg przed nami, czyli odnoga w stronę ul. 
Bulońskiej, tzw. trójkąt rozjazdowy dla tramwaju. Tu chcielibyśmy najpierw 
podpisać umowę o dofinansowanie i plan jest taki, Ŝeby w listopadzie, czy grudniu 
podpisać tę umowę, i uruchomić przetarg na ten kolejny zakres. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Koszt tego tzw. trójkąta, jaki jest? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Około 20 milionów złotych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli te 30 milionów na pewno wystarczy na wykonanie. 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. JeŜeli będzie powyŜej kosztorysu, to z samej linii tramwajowej jest około 30, 
40 milionów oszczędności. Oczywiście trzeba pamiętać, Ŝe 59% kwoty netto tj. 
dofinansowanie i nie jest to koszt na mieście. 
 
Radny Paweł Czerniewski, członek Komisji 
W nawiązaniu do ostatniego pytania GPKM IIIB. Kiedy zacznie się budowa i kiedy się 
zakończą obydwie części? Wiem, Ŝe to jest uzaleŜnione od przetargu, kiedy się 
zakończy i będzie wiadomo, natomiast, jakie są załoŜenia? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
To ma być wykonane w połowie 2015 roku. 
 
Radny Paweł Czerniewski, członek Komisji 
Która część? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Całość. 
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Radny Piotr Skiba, członek Komisji 
Koledzy juŜ wyczerpali moje pytania. Czy będziemy nowelizować pod ten fragment 
Bulońskiej budŜet w trakcie kadencji, czy to moŜemy zrobić w ramach tych 
zapisów? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. W ramach tych zapisów, bo to, co jest zapisane na GPKM etap III B zawiera 
cały zakres tego zadania. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań do WPR, przechodzimy do planu budŜetu 
WPG. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., Ŝe planowany budŜet WPR jest o 4% niŜszy niŜ 
w 2013 roku. Wydatki bieŜące wynoszą 4,6 miliona złotych, wydatki majątkowe 
52,5 miliona złotych. Czyli łącznie wydatki wynoszą ponad 57 milionów złotych. 
Oczywiście największe wydatki są w Referacie Nadzoru Właścicielskiego, gdzie 
występują dokapitalizowania naszych spółek, przy czym te dokapitalizowania w 
2014 roku wyniosą o 4% mniej aniŜeli w 2013 roku. To są dokapitalizowania spółek, 
które mają zabezpieczone juŜ funkcjonującymi uchwałami środki, czyli chodzi o 
spółki: Gdańska Infrastruktura Społeczna, Międzynarodowe Targi Gdańskie. 
„InnoBaltica”, z uchwałą tą stajemy w miesiącu lutym na Radzie Miasta.  
Jeśli są pytania, to bardzo proszę. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma pytań w tym zakresie, przechodzimy do planu budŜetu 
Wydziału Gospodarki Komunalnej? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedział m.in., Ŝe wydatki miasta we WGK zaplanowaliśmy na 
poziomie ponad 322 milionów złotych. I to jest mniej więcej o około 1,5% niŜej niŜ 
wykonanie 2013 roku. JeŜeli chodzi o sposób wydatkowania tych środków, to naleŜy 
sobie opowiedzieć, Ŝe w transporcie planujemy zmniejszenie wydatków o koło 
2,5%. Jest to związane ze sposobem rozliczenia inwestycji przez zarząd transportu 
miejskiego, sposobem, Ŝe tak powiem liczenia kosztów finansowych. Jest to 
korzystne, naleŜy się tylko cieszyć z tego, i się cieszymy. 
 
W sprawach mieszkaniowych, czy nieruchomości, to tutaj planujemy wzrost 
wydatków z uwagi na to, Ŝe odtwarzamy nasz budŜet dotyczący inwentaryzacji 
budynków wspólnot mieszkaniowych z udziałem gminy, taki jest obowiązek 
ustawowy, ze wspólnoty mieszkaniowe mogą wezwać gminę do wykonania 
obowiązku inwentaryzacji takiego budynku. Ten obowiązek, zgodnie z ustawą o 
własności lokali wygasa z chwilą sprzedaŜy ostatniego udziału miasta w danym 
budynku. Tam równieŜ odtwarzamy nasz budŜet na zagospodarowanie podwórek. 
Oczywiście zabezpieczamy środki na odszkodowania. To jest akurat w kwocie mniej 
więcej 200 tysięcy złotych. Trzeba powiedzieć, ze, jeśli chodzi o odszkodowania, 
to mamy dość dobre relacje z naszymi wierzycielami. Mówimy o odszkodowaniach z 
tytułu niedostarczenia lokalu socjalnego. W większości przypadków udaje się nam 
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zawierać ugody, na podstawie, których wierzyciele odstępują od znacznej części 
roszczenia. 
 
Jeśli chodzi o inne obszary, to w zakresie utrzymania schroniska dla bezdomnych 
zwierząt, kanalizacji deszczowej i innych wydatków środowiskowych chcielibyśmy 
wydać o 18% więcej środków. No, jest moŜliwość wykorzystania środków 
środowiskowych, a poniewaŜ mamy w tym zakresie duŜe potrzeby, i w Gdańskich 
Melioracjach i w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości Komunalnych, to staramy się 
ze wszystkich środków korzystać. 
 
Jeśli chodzi o dochody, to planujemy zwiększyć o, około 1%, czyli do kwoty ponad 
151 milionów złotych. Planujemy zwiększyć te dochody równieŜ na przewozach, 
nieznacznie. Wydaje nam się, Ŝe dotychczasowe działania w zakresie poprawy, 
jakości i dostępności, i równieŜ regulacji, Ŝe tak powiem transportu spowodują, Ŝe 
ten popyt na usługi transportu zbiorowego będzie trochę większy.  
 
Jeśli chodzi o inne obszary dochodów, to w obszarze opłat na sprzedaŜ napojów 
alkoholowych utrzymujemy poziom 9 milionów złotych. Jest on trochę niŜej od 
planowanego wykonania w 2013 roku, ale z tym oczywiście trudno prognozować, bo 
zaleŜy od rzeczywistej sprzedaŜy alkoholu, a wydaje nam się, Ŝe ten poziom 
dochodów jest na dość dobrym poziomie.  
 
W zakresie dochodów będzie niewielki być moŜe spadek ze sprzedaŜy usług 
Miejskiego Ogrodu Zoologicznego, aczkolwiek trzeba sobie powiedzieć, Ŝe ZOO dość 
dobrze prowadzi sprawę marketingu swoich usług. Jest coraz więcej chętnych do 
odwiedzenia ogród zoologiczny. Dochody są na dość przyzwoitym poziomie. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są pytania w tym zakresie? 
Jaką mamy powierzchnię mieszkań komunalnych? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Około 600 tysięcy m2. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań. Przechodzimy do projektu budŜetu Wydziału Skarbu 
 
Pan Tomasz Lechowicz, Dyrektor Wydziału Skarbu, 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedział m.in., Ŝe Gdański Zarząd Nieruchomości przedstawił 
troszeczkę sytuację związaną z nieruchomościami, ale pozwolę sobie mimo 
wszystko powtórzyć pewne dane. Przypominam tylko tyle, Ŝe planowany w tym 
momencie dochód rzędu 5 milionów złotych, jest dochodem wykonalnym, mimo, Ŝe 
tak jak podkreślił GZNK faktycznie ilość chętnych do nabycia lokali komunalnych, 
faktycznie tendencja spadkowa jest zauwaŜalna i ta ilość chętnych nam maleje, 
oprócz stałych klientów, którzy chcą kupić mieszkania od lat z róŜnych przyczyn, a 
nie mogą z róŜnych przyczyn, a o tym państwo najlepiej wiecie ze swoich dyŜurów.  
 
To, co jest istotne we naszych dochodach, to jest pewna zauwaŜone zjawisko 
związane z tym, Ŝe zaczynają maleć opłaty z tytułu uŜytkowania wieczystego na 
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poczet opłat z tytułu przekształcenia uŜytkowania wieczystego na własność. Mimo, 
Ŝe mamy tutaj bonifikaty w stosunki do osób fizycznych i mieszkaniówki w 
wysokości 95%, to moŜe w skali miasta ilość jest duŜa, natomiast kwoty nie są zbyt 
wielkie. Cały czas liczymy na to, Ŝe ten ruch będzie miał większy wpływ na nasze 
dochody w sytuacji osób pranych, czyli firm, gdzie księgowi znając swoją sytuację 
gdzieś tam sobie analizują budŜety i mam nadzieję, Ŝe przyszły rok będzie rokiem 
dość istotnym w zakresie przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego przez 
osoby prawne. CóŜ jeszcze?  Myślę, Ŝe Ŝadnych rewelacji nie ma, specjalnie się nie 
spodziewamy, mamy nadzieję, Ŝe planowany dochód zostanie osiągnięty. 
 
Wydatki są planowane na poziomie około 27 milionów złotych i nie są wydatkami, 
które by w pełni satysfakcjonowały wydział, no, ale robimy to, co moŜemy, 
staramy się zaspakajać wszelkie roszczenia wynikające z gospodarki 
nieruchomościami. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym zakresie? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jak wygląda sprawa z programem wykupu gruntów przy budynkach mieszkalnych, 
chodzi o podwórka? 
 
Pan Tomasz Lechowicz, Dyrektor Wydziału Skarbu 
Podwórka, to jest ciekawy temat, poniewaŜ faktycznie kwoty nie są znaczne, 
natomiast troszeczkę się ruszyło w związku na wysokość bonifikaty przy wykupie 
podwórek. Natomiast, faktycznie podwórka się ruszyły. Nie chcę wchodzić w 
genezę podejmowanych decyzji przez wspólnoty mieszkaniowe, mówiąc szczerze, 
to polska mentalność, Ŝeby ogrodzić się i nie dopuścić sąsiada. I te podwórka, które 
w ten sposób moŜna zrobić są realizowane i faktycznie w miarę ładnie się 
sprzedają.  
 
Natomiast, to, co pozostaje, chodzi o podwórka na Starym i Głównym Mieście, 
gdzie kilku wspólnotom trzeba by oddać jedno podwórko. I tu faktycznie jest 
problem nierozwiązywalny, a przy naszej mentalności trzeba by pokoleń na to, 
Ŝeby wspólnoty się zdecydowały na tego typu nabycie. Tak, Ŝe tutaj rozwiązania są 
róŜne, sporo jest spotkań na temat namawiania, ale faktycznie to, co jest 
pozytywnym zjawiskiem, to tam gdzie są moŜliwe sprzedaŜe podwórek dla 
konkretnej wspólnoty, która faktycznie potrafi się sama zagospodarować, sama 
utworzyć swoje miejsca parkingowe, bo nie we wszystkich miejscach są takie 
moŜliwości. I te podwórka nam faktycznie zginęły i to juŜ nie są zjawiska, juŜ jest 
pewien tryb, ta skala, która jest porównywalna i cieszymy się z tego. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Właśnie o to chciałem zapytać, czy na przykład forma własnościowa nie wymusiła w 
jakiś sposób, nie zwiększyła ilości wniosków o wykup podwórek? 
 
Pan Tomasz Lechowicz, Dyrektor Wydziału Skarbu 
Nie zastanawiałem się nad tym, ale nie widzę tego z wniosków. Zawsze kubły na 
śmieci są tym problemem tych, którzy te kubły mają pod oknami i kaŜdy jest za 
tym, Ŝeby były, blisko, ale nie akurat jego okien, ale Ŝeby z kolei nie musiał za 
daleko chodzić.  
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Tak, Ŝe tutaj bardziej gospodarka komunalna moŜe na ten temat się wypowiedzieć. 
U mnie, jako we wnioskach o nabycie podwórek jakby ten argument nie jest 
podnoszony, jest podnoszony tylko, Ŝe trzeba te miejsca na śmietnik zaplanować. 
Natomiast, jaki to ma wpływ na to, jaka jest wysokość opłat, to nie jestem w 
stanie panu odpowiedzieć. Ale ludzie niewątpliwie chcą się grodzić, chcą tylko dla 
siebie, chcą ograniczyć moŜliwość korzystania przez osoby trzecie, podrzucania 
tych śmieci, no to się zauwaŜa.  
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przepraszam bardzo. Podałam złą informację, jeśli chodzi o powierzchnię zasobu 
komunalnego, zasugerowałam się tym, co planujemy na koniec pięciolatki. Teraz 
jest na koniec roku 955 tysięcy metrów kwadratowych powierzchni lokali 
mieszkalnych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A planują państwo pozostawienie w zasobach gminnych prawie 600 tysięcy metrów? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, około 650 tysięcy metrów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma juŜ pytań w tym zakresie, przechodzimy do budŜetu 
Wydziału Środowiska? 
 
Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik, Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska. 
Przedstawiając informację w sprawie projektu budŜetu na rok 2014 w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., Ŝe budŜet został przygotowany w oparciu o 
tzw. wpływy ze środków znaczonych, czyli opłaty za korzystanie ze środowiska i z 
wycinki drzew.  
 
Dochody w roku 2013 były na poziomie 11,8 miliona złotych, a na rok 2014, 
wstępnie zaplanowaliśmy 7 milionów, co stanowi spadek o 24%.  
 
Jeśli chodzi o wydatki budŜetu wydziału, to one są na podobnym poziomie, spadek 
jest, o 6%, więc jest to nieznaczny spadek. Na 2014 rok, na główne zadania w 
budŜecie zadaniowym, zamieszczone w funkcji 10 oraz w funkcji 7. Jest to 
monitoring wód, tutaj jest kwota 333 tysięcy złotych. Monitoring powietrza, 
przewidziane 500 tysięcy złotych na dotacje dla realizującego zadania, do tej pory 
była to fundacja ARMAAG oraz monitoring osuwisk i terenów zagroŜonych na 
terenie miasta, kwota 35 tysięcy złotych.  
 
Następna rzecz, to są kwestie związane z ochroną przyrody, czyli powoływanie, 
ochrona form przyrody, tutaj jest to kwota rzędu 300 tysięcy złotych, edukacja 
ekologiczna 200 tysięcy złotych, i aktualizacja mapy akustycznej 190 tysięcy 
złotych. Tak wyglądają główne pozycje wydziału. JeŜeli macie państwo jakieś 
szczegółowe pytania, co do zadań, to bardzo proszę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Dziękuję bardzo. Nie ma pytań do tego zakresu. Wszystkie wydziały omówiły swój 
budŜet w zakresie działania Komisji. Nie ma pytań w tym zakresie ze strony 
członków Komisji, zatem przechodzimy do głosowania. 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na rok 
2014 – druk nr 1100 - w zakresie działania Komisji. 
 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
– przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu na rok 2014 – w zakresie 
działania Komisji – zawarty w druku nr 1100. Opinia Nr 64-22/349/104/2013 
 
 

Punkt – 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 - druk nr 

1103 - w zakresie działania Komisji. Oryginał druku nr 1103 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.342.2013 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, w zakresie działania Komisji 
powiedziała, Ŝe w dniu dzisiejszym do druku 1103 została złoŜona autopoprawka. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, została złoŜona i będziemy rozpatrywać i opiniować wraz z autopoprawką 
 

Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Wśród nowych przedsięwzięć, które są wprowadzane do WPF jest przedsięwzięcie: 
Organizacja zlotu Ŝaglowców w latach 2014-2016, z budŜetem rocznym ok. 500 
tysięcy złotych, czyli w ciągu trzech lat planujemy na to przedsięwzięcie 1.650 
tysięcy złotych. Program oŜywienia dróg wodnych. Jest to realizowana inwestycja 
w ramach środków unijnych. W ramach tej inwestycji powstało 11 przystanków 
tramwaju wodnego oraz trzy przystanie Ŝeglarskie. W tej chwili planowany jest 
wybór operatora, który będzie zarządzał tym majątkiem. Koszt operatora w 
kaŜdym roku szacowany jest na kwotę 839 tysięcy złotych. Wartość całego projektu 
w ciągu pięciu lat 4.198 tysięcy złotych. 
 
Budowa układu drogowego Nowa Portowa- Nowe Kaczeńce. Jest to przedsięwzięcie 
realizowane wspólnie ze spółką GARG. Szacunkowy koszt projektu 24,6 miliona 
złotych. Miasto planuje przeznaczyć na realizację tego przedsięwzięcia 10 milionów 
złotych. 
 
Przebudowa układu drogowego prowadzącego do szkoły w Kokoszkach. Lata 
realizacji 2014-2015. W roku 2014 kwota 1,5 miliona złotych, w roku 2015 kwota 
7,4 miliona złotych. Jest to kompleksowe zabezpieczenie dróg wokół nowej szkoły 
budowanej w Kokoszkach. 
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Budowa Centrum Sportu MłodzieŜowego przy ul. Grunwaldzkiej. Koszt całkowity 
przedsięwzięcia 10 milionów złotych. O środki będziemy aplikować w Ministerstwie 
Sportu i Turystyki. Wkład własny 5 milionów złotych. JeŜeli dostaniemy środki z 
BudŜetu Państwa, to wtedy to przedsięwzięcie będzie realizowane. 
 
Zwiększa się wydatki na przedsięwzięciu: Budowa i przebudowa dróg lokalnych. W 
roku 2014 o kwotę 5, 4 miliona złotych, a w roku 2016 o kwotę 6.050 tys. złotych. 
Zadania są szczegółowo w uzasadnieniu uchwały wymienione, i nie będę ich 
wymieniała, jeśli są pytania, to bardzo proszę.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Ta droga do szkoły, to, z której strony będzie robiona, bo dojazd 
do tej szkoły jest dobry. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Zadanie to obejmuje wykonanie brakujących odcinków dróg głównych, ciągów 
pieszych i oświetlenia w dzielnicy Kokoszki, zapewniających bezpieczną 
komunikację z budowaną szkołą. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czy tę kalkulację moŜna gdzieś zobaczyć, co to są za odcinki? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Tak. W Wydziale Programów Rozwojowych. Poproszę o szczegóły i Państwu tę 
informację prześlę. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Szkoła nas kosztuje 38 milionów złotych, a teraz jeszcze się okazuje, Ŝe 7 milionów 
na brakujące odcinki dróg do szkoły. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Ogółem 9 milionów złotych przeznaczamy na te brakujące odcinki. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
To jest więcej niŜ budowa nowego basenu. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Prześlę Państwu tę szczegółową informację drogą elektroniczną. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Bardzo byśmy prosili. Pytanie odnośnie przystanków tramwaju wodnego. Do tej 
pory operatorem był MOSiR, a teraz został ogłoszony przetarg na operatora? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
MOSiR nie poradził sobie z tym swoimi siłami. To znaczy tak. W projekcie 
europejskim musi być trwałość projektu zagwarantowana, musi być wybrany 
operator, bo to było załoŜone w projekcie o dofinansowanie. W związku z tym musi 
to być profesjonalny operator, który będzie zarządzał tym majątkiem. MOSiR 
dzisiaj nie ma takich zasobów ludzkich. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Natomiast na marinę, rozumiem, Ŝe nie jest ogłaszany konkurs? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Nie. To tylko obejmuje zakres przedsięwzięcia unijnego. Tak jak mówiłam 11 
przystanków i 3 przystanie Ŝeglarskie, zrealizowanych w ramach tego 
przedsięwzięcia. Marina była wcześniej robiona. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Te 1,5 miliona złotych na zlot Ŝaglowców Baltic Sail w Gdańsku, na co 
przeznaczone te pieniądze? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Generalnie te środki będą przeznaczone na organizację tej imprezy Ŝeglarskiej, a 
generalnie były to zalecenia organizacji tej imprezy Ŝeglarskiej 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
I dalej będzie tym Fundacja Gdańska zarządzać? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Nie. To były wydatki z Biura Prezydenta ds. Sportu, i zawsze robiono roczne 
wydatki. Ale właśnie w ocenie Biura ds. Sportu, jeŜeli zawrzemy trzyletnią umowę, 
będzie bardziej efektywnie to realizowane. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jeśli chodzi o kalkulację na operatora tymi przystankami tramwaju wodnego. To 
było zrobione na podstawie jakiejś kalkulacji? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Ta kwota była skalkulowana na podstawie tego, ile rynkowo tacy operatorzy biorą, 
w ramach rozeznania rynku. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 - druk nr 
1103+ autopoprawka - w zakresie działania Komisji. 

 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1103 wraz z autopoprawką – w zakresie działania 
Komisji. Opinia Nr 64-22/350/105/2013 
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Punkt – 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 – druk nr 1104 - w zakresie 
działania Komisji. Oryginał druku nr 1104 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.343.2013 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, w zakresie działania Komisji powiedziała 
m.in., Ŝe w dniu dzisiejszym do druku 1104 została złoŜona autopoprawka. Projekt 
zmniejsza dochody z róŜnych źródeł. Wśród tych źródeł największym 
zmniejszeniem jest zmniejszenie z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, w wyniku zmniejszenia ilości miesięcznych wpłat. Przy 
projektowaniu budŜetu na rok 2013 zakładaliśmy, Ŝe w roku tym wpłynie 6 wpłat, 
ale w związku z tym, Ŝe płatności przez mieszkańców odbywają się za lipiec do 15 
sierpnia, czyli tych wpłat będzie w 2013 roku tylko pięć. I w związku z tym 
proponujemy zmianę, tak samo koszty się rozkładają. Nie będzie 6 płatności 
kosztów z tytułu odbioru śmieci i utylizację, w związku z tym i dochody i wydatki 
są zmniejszone właśnie o te 12 milionów złotych. 
 
Ponadto są zwiększone środki dla ZDiZ w wysokości 160 tysięcy złotych na naprawę 
nawierzchni jezdni odcinka Trasy Sucharskiego między mostem wantowym a 
wiaduktem drogowym ul. Sienna oraz zjazdy z Trasy Sucharskiego w ul. Elbląską. 
Jest to zadanie, które w tej chwili jest kończone. To z zakresu Komisji jest chyba 
wszystko. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma pytań, więc przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na rok 2013 – druk nr 1104 + autopoprawka - w zakresie 
działania Komisji. 
 
 
 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1104 wraz z autopoprawką – w zakresie działania 
Komisji. Opinia Nr 64-22/351/106/2013 
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Punkt – 10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia Strategii Realizacji 
Systemu Tras Rowerowych dla Gdańska ( SR SteR) – druk nr 1093.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Ustalenia Komisji: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma przedstawiciela wnioskodawcy. Prześlę pismo do Przewodniczącego Rady, 
Ŝe Komisja nie rozpatrywała przedmiotowego projektu uchwały na posiedzeniu z 
uwagi na nieobecność przedstawiciela wnioskodawcy projektu uchwały. 
 

 
Punkt – 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014-2018 – druk nr 1101. Oryginał druku nr 1101 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.340.2013 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Program jest podobny jak na lata 2009-2013. Jest tam kilka zmian i proszę, Ŝeby 
pan dyrektor do tych zmian się odniósł. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe tak, jak pan 
przewodniczący zauwaŜył zasadniczo program jest bardzo podobny do poprzedniej 
edycji. Program na lata 2014-2018 jest podobnie, jak poprzednio zbudowany w 
oparciu o art. 21 ust.1 pkt 1 ustawy o ochronie praw lokatorów, który wymienia 
enumeratywnie zakres, jaki ten program musi obejmować, i mniej więcej w tym 
kontekście jest on zbudowany w rozdziałach. 
 
Jeśli chodzi o istotne zmiany, no, bo oczywiście zmienia się cała statystyka, cała 
analiza ilościowa i wielkościowa, no, bo zasób mieszkaniowy się zmienia. 
Natomiast, jeśli chodzi o zasadnicze zmiany, to w części dotyczącej analizy 
ilościowej wyróŜniliśmy ilość lokali objętych nakazami rozbiórki i ilość lokali 
objętych programami społecznymi, w tym Centrum Treningu Umiejętności 
Społecznej. Zweryfikowaliśmy potrzeby remontowe, które obecnie, jeśli chodzi o 
budynki komunalne są na poziomie ponad 200 milionów złotych, natomiast, jeśli 
chodzi o lokale gminne w budynkach wspólnotowych około 28 milionów złotych. 
 
W części, myślę, Ŝe najbardziej tutaj wraŜliwej, czyli dotyczącej polityki 
czynszowej, skorygowaliśmy jedną z obniŜek, bo pamiętacie Państwo, Ŝe w 
czerwcu była korekta wieloletniego programu w związku z wyrokiem 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Ta korekta obejmowała generalnie tabele 
obniŜek czynszowych, czyli techniczno-uŜytkowych. Z kolei w tym programie 
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utrzymujemy oczywiście tą politykę czynszową i wprowadzamy dwie nowe rzeczy. 
Jedna rzecz, tj. właśnie korekta obniŜki dotyczącej wymiany pieca grzewczego. 
Druga rzecz, to są zapisy dotyczące przeciwdziałania ujemnej kumulacji dodatków 
mieszkaniowych i obniŜek czynszowych, bo jeŜeli jest niewłaściwe następstwo tych 
dwóch uprawnień wówczas mamy problemy z roszczeniem najemców o zwrot 
czynszu. To jest zupełnie rzecz nieprawdopodobna, ale wydaje się niektórym 
najemcom, Ŝe gmina powinna im zapłacić za to, Ŝe tam zamieszkują. To jest 
niestety to niewłaściwe następstwo korzystania z pomocy. I te zapisy, które są w 
wieloletnim programie przeciwdziałają w ten sposób, Ŝe jeŜeli najemca w 
niewłaściwej sekwencji wykorzysta te usługi, czyli najpierw wystąpi o obniŜkę 
dochodową za wysoki czynsz, a później o dodatek mieszkaniowy, dodatkowo, to 
wówczas ta obniŜka dochodowa nie moŜe być większa niŜ 15%. Czyli jakby to 
powoduje, Ŝe ten zapis będzie nas zabezpieczał. 
 
Kolejną rzeczą, na którą warto zwrócić uwagę, to jest to, Ŝe Rada Miasta w tym 
programie zgadza się, aby Gdańska Infrastruktura Społeczna realizowała u siebie 
równieŜ działalność, około-mieszkaniową, czyli budowę hosteli. To jest bardzo 
waŜne dla GIS z uwagi na to, Ŝe charakter niektórych obiektów kwalifikuje te 
obiekty do tego typu zagospodarowania. W związku z tym dajemy tutaj GIS taką 
moŜliwość. 
 
Z innych istotnych zmian tj. to, Ŝe zapowiemy dalej stały poziom wydatków 
remontowych, trochę na wyŜszym poziomie 11 milionów złotych. JuŜ wiemy, Ŝe 
dyrektor Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych znalazł dodatkowe 1,2 
miliona złotych z odpisów aktualizujących, więc wykonanie tego załoŜenia będzie 
prawdopodobnie wyŜsze, ale my planujemy, Ŝe rok w rok GZNK mimo 
zmniejszających się dochodów z uwagi na sprzedaŜ mieszkań będzie utrzymywał 
wydatki na poziomie 11 milionów złotych rocznie na własne potrzeby remontowe, 
plus oczywiście będzie partycypował w kosztach funduszu remontowego wspólnot 
mieszkaniowych. 
 
I ostatnia informacja. Zmniejszamy tempo sprzedaŜy mieszkań, bo jak juŜ dyrektor 
Lechowicz mówił, jakość zasobu jest coraz słabsza. W związku z tym, zaczynamy 
juŜ tutaj od 1000 mieszkań rocznie, schodzimy w dwóch ostatnich latach 2017-2018 
do poziomu 900 mieszkań rocznie, czyli chcemy sprzedać w ciągu najbliŜszych lat 
4800 mieszkań.  
 
To są jakby zasadnicze zmiany róŜnice. Jeszcze jedna rzecz. Zarówno w analizie, 
jak i w działaniach jakby dodatkowych, opisujemy to w rozdziale 5 i 8. Opisujemy 
sposób działania z tymczasowymi pomieszczeniami w ten sposób, Ŝe ta gospodarka 
będzie bardzo podobna d lokali socjalnych. To jest taki dopisek trochę na wyrost, 
bo wieloletni program nie dotyczy tymczasowych pomieszczeń, bo tymczasowe 
pomieszczenia nie tworzą zasobu mieszkaniowego, ale nie ma innej uchwały, która 
mogłaby mówić o tymczasowych pomieszczeniach. Doszliśmy do wniosku, Ŝe nie 
będziemy proponować Państwu odrębnej uchwały, tylko w tym programie 
zawrzemy równieŜ rozstrzygnięcia Rady Miasta, co do sposobu postępowania z tymi 
tymczasowymi pomieszczeniami. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania ze strony członków Komisji? 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
W tym planie są załoŜone kwoty na remonty ze środków własnych, i te kwoty 
praktycznie patrząc na przychody z czynszów, to właściwie trzeba sobie zadać 
pytanie, dlaczego właśnie takie zaplanowano. Poprzednio były to, łącznie z dotacją 
takie kwoty, Ŝe moŜna było sobie wyobrazić, Ŝe kiedyś się odtworzy ten zasób, Ŝe 
on kiedyś się ulepszy, a przy takich kwotach remontowych jak tutaj 
zaplanowanych, to faktycznie ten zasób będzie się po prostu pogarszał i pogarszał, 
tak? Jak tutaj symulowaliście perspektywę? Ten poprzedni program miał uzdrowić 
ten zasób, a on właściwie tak jak stał, tak stoi. Tutaj się nic nie uzdrawia. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tutaj są dwa elementy. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Zaraz powiecie, Ŝe macie inne zdanie, ale to je uzasadnijcie. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Myśmy zakładali w poprzednim wieloletnim programie, Ŝe poziom wydatków na 
remonty własne będzie na poziomie 10 milionów złotych. To, Ŝe te 10 milionów 
pochodziło z dotacji w pierwszych 3 latach, to ok., ale jednak 10 milionów na 
remonty własne. Natomiast w tej kolejnej pięciolatce zakładamy 11 milionów 
rocznie na remonty własne, tyle, Ŝe one nie pochodzą z dotacji, a z innych źródeł 
dochodów GZNK, czyli z dochodów za dzierŜawę, lokali uŜytkowych, lokali 
mieszkalnych. W związku z tym jakby nie zmieniamy tych załoŜeń w stosunku do 
poprzedniej edycji, bo zakładamy nawet wyŜszy wzrost wydatków, natomiast 
zmieniło się trochę źródło finansowania, dlatego, Ŝe uznaliśmy, Ŝe po pierwsze, 
struktura zasobu się zmienia, coraz większy procent jest mieszkań we wspólnotach 
mieszkaniowych, a jak wykazuje analiza w rozdziale, chyba 7, my mamy, tzn. 
GZNK generuje nadwyŜkę finansową będąc we wspólnotach mieszkaniowych, 
dlatego, Ŝe koszt utrzymania mieszkań w zasobach wspólnot mieszkaniowych jest 
niŜszy niŜ w zasobie GZNK, a więc to nam generuje dodatkowy wzrost, chyba 1,50 
na m2, co zasila budŜet GZNZK. W związku z tym jakby ustaliliśmy, Ŝe wchodzenie 
we wspólnoty mieszkaniowe poprawia sytuację finansową generalnie GZNK.  
 
Ponadto trzeci etap programu budowy mieszkań przez GIS nie spowoduje 
obciąŜenia GZNK, tak jak to miało miejsce w etapie I i II, bo jak Państwo wiecie 
miasto, Ŝe tak powiem od GIS, no wykupywało prawo do najmu tego lokalu i GZNK 
płacił róŜnicę. Natomiast w III etapie nie będzie tej róŜnicy, bo to GIS będzie 
wynajmującym, natomiast my będziemy dysponentem lokali i będziemy kierować 
tam najemców. 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Panie Radny. Przypomnę Panu, Ŝe my, co kadencja pozyskujemy kilkaset, jeśli nie 
1000 mieszkań komunalnych nowych, o wysokim standardzie, które w 
przewaŜającej swej części mają czynsz na poziomie dziesięciu złotych, a nie na 
poziomie 6, czy 7 złotych, co teŜ powoduje, Ŝe jest pewien zastrzyk do puli. 
Niemniej generalnie sytuacja finansowa GZNK nie jest złą sytuacją.  
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To jest to, co powiedziałem. Pomimo, Ŝe zaplanowaliśmy 11 milionów na remonty 
na rok przyszły, GZNK juŜ zaplanował 12,2 miliona złotych. Czyli my się 
spodziewamy, Ŝe oni będą mieli lepsze wykonanie niŜ załoŜone w wieloletnim 
programie. 

 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
No tak. Niemniej jednak poprzednio mieliśmy, powiedzmy rocznie 30 milionów na 
remonty, a tutaj wychodzi, Ŝe w tym zasobie, a zasób nie spadł tak radykalnie. 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, ale to nie jest wykonalne, bo my z reguły mamy lepsze wykonanie, dotychczas 
mieliśmy lepsze wykonanie niŜ załoŜenia. ZałoŜenia, co do udziału we wspólnotach 
i… 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ale, o ile lepsze w takim razie wykonanie? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Z tego, co referował przed chwilą GZNK, jakie jest wykonanie na remontach 
łącznie z budynkami komunalnymi było to wykonanie na koniec roku 26 milionów 
złotych, i takiej samej wielkości jest zaplanowane wykonanie na rok przyszły. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przy zmniejszającym się zasobie, wydatek jednostkowy na lokal jest większy. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jeszcze jedno dopytam. Ta sankcja, o której pan mówił w stosunku do lokatorów, 
gdyby chcieli się ubiegać, nie wiem, o jakieś tam reklamacje, co to znaczy? Dobrze 
zrozumiałem? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Nie reklamacje, chodzi o łączenie ulg. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie, nie. Wynikało to z tego, Ŝe pozywali, czy pozywają miasto do sądu, tak?  
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak. Są sprawy w sądzie i tu nie mamy wątpliwości, Ŝe oczywiście sąd nie przyzna 
im racji, Ŝe to miasto ma im zwrócić czynsz w zamian za to, Ŝeby oni płacili czynsz 
najmu. Nie sądzę, Ŝeby takie rozstrzygnięcie było, ale zrobiliśmy zapis. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jak ten zapis brzmi? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Są dwie moŜliwości, Ŝe, albo najpierw wystąpi o dodatek mieszkaniowy, później o 
obniŜkę dochodową i tu nie ma ujemnego następstwa, a odwrotnie jest źle. 
 



 33

 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Odwrotnie. Najpierw ulga, a później dodatek mieszkaniowy i wtedy jest dobrze. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak. I to powoduje, Ŝe on w tej negatywnej sekwencji wystąpi, to my ograniczymy 
mu obniŜkę dochodową, do 15%, bo jak Państwo pamiętacie jest 20, 40, 60, a tak 
dostanie niezaleŜnie od wysokości dochodów tylko 15%. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ale to ma być jakaś sankcja, tak? 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To nie jest sankcja. Dodatek mieszkaniowy pokrywa 70% kosztów czynszu. 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
I jak ktoś miał sytuację, Ŝe miał maksymalną ulgę 60%, to dochodziło do takiej 
sytuacji, Ŝe wtedy miałby nawet zwrot pieniędzy.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Teraz zrozumiałem, Ŝe rachunkowo tak mogłoby być. 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Dlatego chcemy, Ŝeby najpierw policzyć mu czynsz indywidualny, a dopiero jeszcze 
dać mu ulgę w postaci dodatku mieszkaniowego, a nie odwrotnie, Ŝe on sobie 
dodatek mieszkaniowy wyliczył od duŜego czynszu, a porem jeszcze załatwiał 
obniŜkę dochodową. I wychodziło tak, Ŝe obniŜka wychodziła 130%, czyli my 
musielibyśmy dopłacić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-
2018 – druk nr 1101.  
 
 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1101. Opinia Nr 64-22/352/107/2013 
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Punkt – 12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska 
w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 
wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego – 
druk nr 1102. Oryginał druku nr 1102 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2013r. Sprawa: BRMG - S.0006.341.2013 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., Ŝe tak naprawdę 
zmiany są kosmetyczne i dostosowane do regulacji wprowadzonych w wieloletnim 
programie gospodarowania zasobem mieszkaniowym na najbliŜszą pięciolatkę.  
 
W zasadzie to są sprawy porządkujące, gdzie przy rozpatrywaniu wniosku o 
udzielenie pomocy mieszkaniowej doprecyzowujemy, co rozumiemy przez 
posiadanie tytułu prawnego w przypadku osób ubiegających się o lokal z tytułu 
niskich dochodów. Zdarza się taka sytuacja, Ŝe osoby się wymeldowują, i w tym 
momencie bierzemy tylko tytuł prawny, który jest zawarty na czas nieoznaczony. 
Traktujemy ten tytuł prawny podobnie jak w gminie, Ŝe posiada go, jeŜeli ma 
umowę najmu zawartą na czas nieoznaczony. 
 
JeŜeli chodzi o pozostałe zmiany, m.in. wykreśla się zdanie, Ŝe w przypadku 
wykorzystywania lokalu pod działalność gospodarczą wykreśla się, Ŝe następuje 
obciąŜenie jak w podnajmie. Z tego teŜ względu, Ŝe definicja była 
niejednoznacznie interpretowana, jeśli chodzi o definicję prowadzenia działalności 
w lokalu mieszkalnym. Przyjęto w tej zmianie taką definicję, jaka jest przyjęta w 
ustawie o opłatach i podatkach lokalnych. Czyli mówimy o takiej sytuacji, kiedy 
najemca, czy teŜ osoba wspólnie z nim zamieszkująca prowadzi działalność 
powodującą wyłączenie części lokalu z podstawowej funkcji mieszkalnej, jak 
równieŜ z nią powiązanych. Tu mówimy o takiej sytuacji, Ŝe jeŜeli ktoś pracuje, a 
jednocześnie śpi w tym lokalu to to jest rozumiane w sensie ustawy za prowadzenie 
działalności gospodarczej. Zlikwidowana została podwyŜka czynszu z tego tytułu, 
poniewaŜ koszty dochodzenia, czy ustalania, czy faktycznie ktoś prowadzi 
działalność są przewyŜszające niŜ uzyskiwane z tego tytułu dodatkowe opłaty. 
 
Istotnymi natomiast zmianami jest tutaj prośba Pana Prezydenta o przywrócenie 
zapisów dotyczących opiniowania przez Komisję Rady wniosków rozpatrywanych w 
tzw. trybie szczególnym. Wiem, Ŝe Państwo o to postulowali w drugą stronę. 
Niemniej jednak jest to równieŜ postulat Komisji Rewizyjnej Rady, jak równieŜ 
nasz w imieniu Pana Prezydenta, bo to jednak pozwala na spojrzenie na temat 
równieŜ od drugiej strony. Tutaj prośba o przywrócenie tego zapisu w §3 ust. 9 
dotyczący zasad przyznawania lokali socjalnych i w § 27 ust. 8, czyli tryb 
szczególny legalizacji prawa do lokalu. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Są pytania? 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
JeŜeli rzeczywiście jest takie załoŜenie, Ŝeby przywrócić opiniowanie przez 
Komisję, tzn., Ŝe jeŜeli ktoś będzie np. z miejsca 20, czy 25 to przyjdzie ten 
wniosek do zaopiniowania przez Komisję, Ŝeby dać ten lokal szybciej, tak? 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Tak. Będzie tzw. kontrola społeczna, Ŝeby nie było zarzucone, Ŝe dostaje lokal 
szybciej. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. A jakie Komisja będzie miała narzędzia, Ŝeby zweryfikować, będą to całe 
dokumenty, jak to było kiedyś? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak. Będziemy przynosić Komisji całe akta sprawy, tak jak było kiedyś przy 
wnuczkach. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. Czyli tryb szczególny to będzie, zakładem ewentualnie taki, Ŝe wyrywa się 
klienta z pozycji np. 500 i daje mu się lokal? 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Tak. Poza kolejnością. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Natomiast nie jest trybem szczególnym, gdy jest lista oczekujących…. 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Tryb szczególny wtedy, gdy przeskoczy kolejność na liście, a jak otrzymuje według 
kolejności, to nie. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To są tylko przypadki szczególne. Chodzi o to, Ŝe uchwała nie jest w stanie 
wyczerpać scenariuszy Ŝycia. To jest po prostu niemoŜliwe. MoŜemy wykreślić tryb 
szczególny w ogóle, ale wtedy będzie sztywna uchwała, będzie po prostu czekał aŜ 
przyjdzie na niego kolej. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Czy to oznacza Panie dyrektorze, Ŝe te przypadki, które zostały zakwestionowane 
ostatnio przez odpowiednie słuŜby, to właśnie ma to słuŜyć jakiejś takiej 
weryfikacji społecznej? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie. To nie były tryby szczególne, to było naruszenie prawa. Prawdopodobnie, bo 
my nie wiemy, jakie będzie ostateczne rozstrzygnięcie w tej sprawie. Natomiast 
teŜ chcę jasno państwu powiedzieć, to nie były aresztowania w pracy, na terenie 
pracy przy realizacji procedur, to były aresztowania poza urzędem. Nikt z nas nie 
ma, Ŝe tak powiem moŜliwości kontrolować pracowników poza urzędem i tego, co 
poza urzędem robią. Natomiast były kontrole wewnętrzne, i one nie wykazały 
naruszenia procedur tych pracowników, a więc nie było podstawy do zwolnień z 
kodeksu pracy, a te procedury, które zauwaŜyliśmy, bo my kaŜdy donos traktujemy 
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powaŜnie, Ŝe moŜna by było poprawić, to my je poprawialiśmy, uszczelnialiśmy 
system. 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
To była kwestia na ten moment. Na ten moment, bo akurat te przypadki, 
przydziału lokali, nazwijmy to umownie osobom nieuprawnionym nie dotyczyły 
przyspieszeń przydziału lokali. Czyli te, które my proponujemy Państwu do 
zaopiniowania są na podstawie tego, Ŝebyście nie powiedzieli, ustami radnego 
Koralewskiego, Ŝe źle się dzieje a my nie mamy na tym kontroli, to oddajemy wam 
to, co Ŝeście kiedyś nam oddali. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli mogę dodać. O jakich szczególnych przypadkach mówimy? Mówimy o matce 
samotnej wychowującej dzieci, mieszkającej na działkach. Zbyt późno złoŜyła 
wniosek, przychodzi opieka społeczna, która te dzieci chce odebrać. I w takich 
dylematach jest w tej chwili prezydent podejmując decyzje, czy kolejka, czy 
jednak ta sytuacja szczególna uprawnia ją do przyspieszenia. I teŜ chciałabym 
zaznaczyć, jeśli chodzi o te wszystkie zmiany w kolejności, to nie jest poziom z 
kilku setek, to jest poziom kilku, kilkunastu pozycji. To są przyspieszenia. 
Natomiast przy legalizacjach, to Państwo juŜ wcześniej opiniowaliście.  

 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Przypomnę wam, dlaczego wyście tego nie chcieli opiniować, to było w poprzedniej 
kadencji Komisji. To był chyba radny Jędrzejczak. Z czym tu pan prezydent do nas 
przychodzi, bo myśmy przychodziliśmy z przypadkami beznadziejnymi, bo z takimi 
się przychodzi poza kolejką. Radni mieli pretensje, Ŝe muszą nad tym siedzieć, 
muszą analizować a nie mogą właściwie zaprotestować, bo kaŜdy przypadek się 
kwalifikuje, Ŝeby ten przydział przyspieszyć. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Tak, bo uchwała mówiła w ten sposób, Ŝe prezydent podejmował decyzję po 
zasięgnięciu opinii Komisji, a prezydent i tak i tak podejmował ostateczną decyzję. 

 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
No i ten zapis został wycięty na wasz wniosek. 

 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Tak, bo myśmy pytali, bo ktoś tam z listy, z miejsca 499 miał dostać lokal, a jak 
prezydent taką decyzję podjął, to podjął, a w tym momencie, jak prezydent 
przychodzi po opinię, to my mamy podjąć decyzję i wyrazić pozytywna opinię? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Opinia niekoniecznie musi być pozytywna. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A czy ta opinia będzie wiąŜąca? 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Nie. Opinia nie jest wiąŜąca prezydenta. Chodzi o to, Ŝe 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest wskazaniem społecznej kontroli. 
 
Pan Maciej Lisicki, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska. 
Sam ten zapis kiedyś wymyśliłem. Chodziło mi o to, Ŝeby prezydent nie miał 
związanych rąk, ale Ŝeby z drugiej strony ktoś na te ręce patrzył.  Stąd taki zapis: 
po zasięgnięci opinii właściwej Komisji Rady Miasta Gdańska. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dziękuję za wyjaśnienie. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali 
w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego – druk nr 1102.  
 
Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1102. Opinia Nr 64-22/353/108/2013 
 
 
 

Punkt – 13. 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Porządek obrad został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze strony 
członków Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam 
posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:00. 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

Protokół sporządziła: 
 
ElŜbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  
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Opinie i inne sprawy podjęte na posiedzeniu przez Komisję 
 
 
 
BRMG – KPGiM - III.0012.23-3.2013.EWD.326575 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.347.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 

 
 
 
Dotyczy: projektu uchwały RMG w sprawie zatwierdzenia taryfy obowiązującej na 

terenie Miasta Gdańska dla odbiorców usług świadczonych przez Saur Neptun 
Gdańsk S.A. w Gdańsku w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 1108. 

======================================================= 
 
 

            Uprzejmie informuję Pana Przewodniczącego, Ŝe 
przedmiotowy projekt uchwały RMG - druk nr 1108 nie został 
wprowadzony pod obrady Komisji Polityki Gospodarczej i 
Morskiej Rady Miasta Gdańska w dniu 26 listopada 2013 roku. 
 
Głosowanie za wprowadzeniem ww. projektu uchwały pod obrady 
Komisji przebiegło w sposób następujący: 1 głos za, 3 głosy przeciw, 0 
głosów wstrzymujących się. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej  

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Maciej Lisicki 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-4.2013.EWD.326576 
Sprawa: BRMG - S.0006.291.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/342/97/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
„Wsparcie dla aktywnie poszukujących pracy na lata 2014-2015 – druk nr 1052. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana 
Rolanda Budnika, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1052. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Andrzej Bojanowski 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-5.2013.EWD.326577 
Sprawa: BRMG - S.0006.292.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/343/98/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji rynku pracy na lata 2014-2015                            
– druk nr 1053. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana 
Rolanda Budnika, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku, 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty 
w druku nr 1053. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Andrzej Bojanowski 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-6.2013.EWD.326578 
Sprawa: BRMG - S.0006.345.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/344/99/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia projektu „Na 
skrzydłach kariery” – druk nr 1106. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana 
Rolanda Budnika, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku, 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty 
w druku nr 1106. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Andrzej Bojanowski 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-7.2013.EWD.326579 
Sprawa: BRMG - S.0006.335.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/345/100/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  w sprawie zwolnienia 
od opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, w przypadku 
zmian adresowych wynikających ze zmian administracyjnych – druk nr 1096. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez      
Pana Grzegorza Bystrego, Kierownika Referatu Praw Jazdy w Wydziale 
Spraw Obywatelskich, Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek 
- zawarty w druku nr 1096. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pani Danuta Janczarek 
Sekretarz Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-8.2013.EWD.326580 
Sprawa: BRMG - S.0006.336.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/346/101/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie obowiązku ukończenia szkolenia 
zakończonego egzaminem dla osób wykonujących przewozy osób taksówkami                      
– druk nr 1097. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana 
Grzegorza Bystrego, Kierownika Referatu Praw Jazdy w Wydziale Spraw 
Obywatelskich oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 2 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek 
- zawarty w druku nr 1097. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pani Danuta Janczarek 
Sekretarz Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-9.2013.EWD.326581 
Sprawa: BRMG - S.0006.334.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/347/102/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad obciąŜenia hipoteką praw 
do nieruchomości Gminy Miasta Gdańska   – druk nr 1095. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez  
Pana Tomasza Lechowicza, Dyrektora Wydziału Skarbu, Komisja 4 
głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 
1095. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Wiesław Bielawski 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BRMG-KPGiM-III. 0012.23-10.2013.EWD.326582 
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Sprawa: BRMG - S.0006.338.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/348/103/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 1099 – w zakresie 
działania Komisji. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Jolantę Ostaszewską, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i 
Podatków, Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1099 – w zakresie 
działania Komisji. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pani Teresa Blacharska 
Skarbnik Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BRMG - KPGiM-III. 0012.23-11.2013.EWD. 
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Sprawa: BRMG - S.0006.339.2013 
 
 

Pan Maciej Krupa 
Przewodniczący  
Komisji Strategii i  BudŜetu 
Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/349/104/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 
Gdańska na rok 2014 – druk nr 1100 - w zakresie działania Komisji. 
================================================================ 
 
 
         Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska na 
podstawie Uchwały Nr XLIX/1363/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 maja 2010 
roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej zmienionej  
uchwałą Nr LIII/1501/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 października 2010 roku 

 
ustala, co następuje: 

1. Komisja na  podstawie § 5 ustęp 1 ww. uchwały, na posiedzeniu                            
w dniu 16 września 2013 roku podjęła i złoŜyła do Prezydenta Miasta Gdańska 
wnioski Nr 59-16/11/3/2013  do projektu budŜetu Miasta Gdańska na rok 2014 – 
pismo BRMG-KPGiM-III-012.17 - 2.2013.EWD.256203 

 

2. Prezydent Miasta Gdańska na podstawie § 5 ustęp 3  ww. uchwały,  
przedstawił Komisji swoje stanowisko w sprawie wniosków Komisji - pismo 
WBMiP- I -3020.19.2013.MR (DocMan 282732) z dnia 11 października 2013 roku. 

 

3. Komisja na posiedzeniu w dniu 26 listopada 2013 roku na podstawie § 5 ustęp 
4 ww. uchwały RMG przystąpiła do analizy i oceny projektu budŜetu na rok 2014 
- w zakresie działania Komisji: 

 

1)  Komisja wysłuchała informacji i wyjaśnień przekazanych przez:  
o Panią Jolantę Ostaszewską, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków, 
o Pana Mieczysława Kotłowskiego, Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni,  
o Pana Andrzeja Chudziaka, Dyrektora Melioracji Gdańskich Sp. z o.o. 
o Pana Pawła śmudę - Trzebiatowskiego, Dyrektora Dyrekcji Rozbudowy Miasta 

Gdańska, 
o Panią Danutę Lewandowską, Głównego Księgowego Gdańskiego Zarządu 

Nieruchomości Komunalnych, 
o Panią Ewę Sienkiewicz, Z-cę Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych GZNK 
o Panią Izabelę Kuś, Zastępcę Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych, 
o Panią Iwonę Bierut, Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, 
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o Pana Dymitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, 
o Pana Tomasza Lechowicza, Dyrektora Wydziału Skarbu, 
o Panią Dagmarę Nagórkę-Kmiecik, Z-cę Dyrektora Wydziału  Środowiska. 

 

2)  Komisja przeprowadziła dyskusję w zakresie oceny projektu budŜetu na rok 2014 
- w zakresie działania Komisji, 

 

3)  Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
– przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu  na rok 2014 – w zakresie 
działania Komisji – zawarty w druku nr 1100. 

 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 

Opinię otrzymują: 

1. Komisja Strategii i BudŜetu RMG 
2. Przewodniczący RMG 
3. Skarbnik Miasta Gdańska 
4. Komisja a/a 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
BRMG-KPGiM-III. 0012.23-12.2013.EWD.327694 
Sprawa: BRMG - S.0006.342.2013 
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                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/350/105/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040                           
- druk nr 1103+ autopoprawka - w zakresie działania Komisji. 

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Jolantę Ostaszewską, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i 
Podatków oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 4 głosami za, przy 2 
głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek 
- zawarty w druku nr 1103 wraz z autopoprawką – w zakresie działania 
Komisji. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pani Teresa Blacharska 
Skarbnik Miasta Gdańska 
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Sprawa: BRMG - S.0006.343.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/351/106/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 – druk nr 1104 + autopoprawka 
- w zakresie działania Komisji. 

======================================================= 
 
 
 
 
                      Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Jolantę Ostaszewską, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i 
Podatków, Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1104 wraz z 
autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
 
Do wiadomości: 
Pani Teresa Blacharska 
Skarbnik Miasta Gdańska 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



 50

BRMG-KPGiM-III. 0012.23-14.2013.EWD.327761 
Sprawa: BRMG - S.0006.340.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/352/107/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014-2018 – druk nr 1101.  

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana 
Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska, Pana 
Dimitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty 
w druku nr 1101. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Maciej Lisicki 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 51

 
BRMG-KPGiM-III. 0012.23-15.2013.EWD.327788 
Sprawa: BRMG - S.0006.341.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 64-22/353/108/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 listopada 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 
wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego  – 
druk nr 1102.  

======================================================= 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Barbarę Majewską, Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 5 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek 
- zawarty w druku nr 1102. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Maciej Lisicki 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.23-16.2013.EWD.327825 
Sprawa: BRMG - S.0006.332.2013 
 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 
Dotyczy: projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia Strategii 

Realizacji Systemu Tras Rowerowych dla Gdańska ( SR SteR)                  
– druk nr 1093. 

======================================================= 
 
 
            Uprzejmie informuję Pana Przewodniczącego, Ŝe Komisja nie 
rozpatrywała przedmiotowego projektu uchwały na posiedzeniu                   
w dniu 26 listopada 2013 r. z uwagi na nieobecność przedstawiciela 
wnioskodawcy projektu uchwały. 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pan Wiesław Bielawski 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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BRMG – KPGiM - III.0012.23-2.2013.EWD.326574 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.333.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 

 
 
Dotyczy: projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały o zatwierdzeniu projektu o 

nazwie ”Zanim wkroczysz na rynek pracy”, współfinansowanego w ramach 
Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działania 9.2 
Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego i budŜetu państwa – druk nr 1094. 

======================================================= 
 
 
            Uprzejmie informuję Pana Przewodniczącego, Ŝe skierowany 
przez Pana przedmiotowy projekt uchwały do zaopiniowania przez 
Komisję nie był przeze mnie wprowadzony do porządku obrad Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG, zwołanej na dzień 26 listopada 
2013 roku, poniewaŜ projekt uchwały nie dotyczy zakresu działania 
Komisji. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej  

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Pani Ewa Kamińska 
Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 


